



**📢 CALL FOR APPLICATIONS: 2 MASTER'S INTERNSHIP POSITIONS IN MICROBIOLOGY  
CENTRE FOR RESEARCH IN INFECTIOUS DISEASES (CRID) – YAOUNDÉ, CAMEROON  
ICARS-FUNDED PROJECT ON AMR AND URBAN AGRICULTURE**

The Centre for Research in Infectious Diseases (CRID) is recruiting two Master's students in Microbiology as part of the ICARS-funded project: "Preventing the Spread of Antimicrobial Resistance (AMR) through Wastewater Use in Urban Agriculture in Cameroon."

**🔍 Internship Objectives**

Selected students will support various research and field activities, including:

- Collection and microbiological analysis of environmental and food samples.
- Isolation, identification, and antibiotic susceptibility testing of resistant bacteria.
- Participation in laboratory and fieldwork.
- Assistance with data collection and analysis.
- Writing of scientific reports.

**🧑🎓 Eligibility Criteria**

- Having the required GPA in Master's year 1 for admission to Master's year 2
- Solid understanding of bacterial culture, microbiological techniques, and antibiotic resistance testing.
- Motivated, rigorous, and able to work in a team environment.
- Strong interest in public health and antimicrobial resistance research.

**📍 Location: CRID, Yaoundé, Cameroon**

**📅 Start Date:** January 2026

**⌚ Duration:** 6 months

**💰 Compensation:** Internship and monthly allowance provided

**📄 How to Apply**

Send a **single PDF file** to **Prof. Blaise Pascal BOUGNOM** at [blaise.bougnom@crid-cam.net](mailto:blaise.bougnom@crid-cam.net) with [crid@crid-cam.net](mailto:crid@crid-cam.net) in copy (Cc), containing:

- A motivation letter (max 1 page)
- A detailed CV
- Academic transcripts
- Certificate of registration or letter of recommendation from the academic supervisor

**🕒 Application deadline: 20<sup>th</sup> August 2025**

\* Women applications are strongly encouraged



**APPEL À CANDIDATURES : 2 POSTES DE MASTER EN MICROBIOLOGIE  
CENTRE DE RECHERCHE SUR LES MALADIES INFECTIEUSES (CRID) – YAOUNDÉ, CAMEROUN  
PROJET FINANCÉ PAR L'ICARS SUR LA RAM ET L'AGRICULTURE URBAINE**

Le Centre de Recherche sur les Maladies Infectieuses (CRID) lance un appel à candidatures pour recruter deux étudiants en Master dans le cadre du projet : « Prévention de la propagation de la résistance aux antimicrobiens (RAM) via l'agriculture urbaine utilisant des eaux usées au Cameroun », financé par l'International Centre for Antimicrobial Resistance Solutions (ICARS).

 **Objectifs du stage:**

Les étudiants contribueront à différentes activités du projet, notamment:

- Prélèvements et analyses microbiologiques des échantillons environnementaux et alimentaires.
- Isolement, identification et test de sensibilité des bactéries résistantes aux antibiotiques.
- Participation aux activités de recherche en laboratoire et sur le terrain.
- Appui à la collecte et à l'analyse des données.
- Rédaction de rapports scientifiques.

 **Profil recherché:**

- Avoir la MGP requise en Master 1 pour une inscription en Master 2
- Avoir des connaissances pratiques en microbiologie, culture bactérienne, antibiogramme.
- Être motivé(e), rigoureux(se), et capable de travailler en équipe.
- Avoir un intérêt marqué pour la recherche en santé publique et en résistance aux antimicrobiens.

 **Lieu:** CRID, Yaoundé, Cameroun

 **Début:** À partir de janvier 2026

 **Durée:** 6 mois

 **Prise en charge:** Une allocation mensuelle de stage est prévue.

 **Pour candidater:**

Envoyer un **dossier unique en PDF** à **Prof. Blaise Pascal BOUGNOM**: [blaise.bougnom@crid-cam.net](mailto:blaise.bougnom@crid-cam.net) avec [crid@crid-cam.net](mailto:crid@crid-cam.net) en copie. Le dossier de candidature doit inclure :

- Une lettre de motivation (1 page max)
- Un CV actualisé
- Relevés de notes de la dernière année
- Attestation d'inscription ou lettre de recommandation du superviseur académique

 **Date limite de candidature: 20 août 2025**

\* Les candidatures féminines sont fortement encouragées